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Producatori de medicamente: Este improbabil ca în 2020 sa avem un tratament sau

vaccin împotriva SARS-CoV-2. Relaxarile în etape si reluarea activitatilor

economice favorizeaza transmiterea coronavirusului

Patronatul Producatorilor Industriali de Medicamente din România (PRIMER) afirma ca ''este

improbabil'' ca în acest an sa existe un tratament "pe deplin eficient" sau un vaccin împotriva

SARS-CoV-2, subliniind ca distantarea personala, purtarea mastii de protectie în locurile publice si igiena

mâinilor sunt masurile care ajuta la reluarea vietii sociale, relansarea economiei si "evitarea unei catastrofe

sanitare în sezonul rece".

Potrivit PRIMER, care reuneste cele mai importante 19 situri de fabricatie de medicamente din tara, în ciuda

eforturilor fara precedent ale statelor lumii, oamenilor de stiinta si industriei farmaceutice este improbabil ca 2020

sa aduca un tratament "pe deplin eficient" împotriva COVID-19 si "cu atât mai putin" un vaccin care sa poata fi

utilizat la scara larga.

"În prezent se afla în diverse etape de dezvoltare si studii clinice un numar de peste 20 de tratamente

medicamentoase si aproximativ 70 de tipuri de vaccinuri, un efort de cercetare la care sunt angrenate peste 250 de

centre universitare, 100 de companii farmaceutice si mai mult de 100 de mii de voluntari sanatosi si pacienti,

inclusiv din România", a declarat directorul executiv PRIMER, Dragos Damian, citat într-un comunicat de presa

transmis vineri.

Conform comunicatului, exista "semnale încurajatoare" despre unele medicamente care pot trata simptomele

infectiei, reduce gravitatea bolii sau scurta durata ei, însa sunt necesare în continuare cercetari care sa identifice

care este cel mai eficient medicament împotriva SARS-CoV-2 si care sa fie în acelasi timp "sigur" pentru pacient.

În acest context, PRIMER recomanda populatiei sa practice "cu responsabilitate" distantarea individuala de 1,5

metri, purtarea mastii în toate locurile publice si igiena mâinilor cu sapun si dezinfectant, asa cum o cer

specialistii.

"Fabricile de medicamente din România nu si-au întrerupt activitatea în perioadele de urgenta si alerta si nu au

înregistrat niciun caz de infectie tocmai pentru ca au respectat procedurile interne si indicatiile date de autoritati.

Trebuie însa semnalat ca relaxarile în etape de dupa 15 mai si reluarea activitatilor economice favorizeaza

transmiterea coronavirusului si riscul aparitiei unei catastrofe epidemiologice odata cu instalarea sezonului rece",

se sustine în comunicat.
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